
بولتــــن خبـــرى انجــمن صنايع نساجـــى ايـــران سال نهم  شماره 277  سى ام فروردين ماه 1394

علاقه مندان به اخبار و اطلاعات مرتبط با بولتن رشته ها و بافته ها مي توانند كليه مطالب بولتن را در سايت انجمن صنايع نساجى ايران به 
آدرس www.aiti.org.ir مشاهده فرمايند.

 (ديدگاه ها و نظرات چاپ شده در بولتن لزوماً نظر بولتن رشته ها و بافته ها نمي باشد.)

مشكل  است  معتقد  ايران  بازرگانى  اتاق  صنايع  كميسيون  رئيس 
توليد فقط با برداشته شدن تحريم حل نمى شود بلكه دولت بايد 
زيرساخت ها را اصلاح كند و قوانينى كه با هزار زحمت مصوب شده 

را در عمل اجرا كند.
لايحه  وضعيت  آخرين  مورد  در  پورفلاح  احمد  فارس  گزارش  به 
توليدكنندگان  مشكلات  كاهش  در  مى تواند  كه  توليد  موانع  رفع 
مؤثر باشد، اظهار داشت: نگران بوديم كه شوراى نگهبان با برخى 
از بندهاى اين لايحه كه ممكن است بار مالى در پى داشته باشد، 
موافقت نكند، اما خوشبختانه تنها به برخى موارد جزئى ايراد گرفت 

كه مجلس مجدداً آن را اصلاح كرده تا در دستور كار قرار گيرد.
وى با اشاره به يكى از بندهايى كه در لايحه رفع موانع توليد آمده 
است، خاطرنشان كرد: ما در اين لايحه پيش بينى كرده بوديم كه 
مثلاً به افرادى كه اقساط معوقه بانكى دارند، براى آنكه بتوانند خود 
را بازسازى كنند تا پايان سال 95 بانك ها مهلت استراحت بدهند كه 
اين مسئله بار مالى براى بانك ها در پى دارد و ممكن است عده اى 
زير بار آن نروند ولى مجلس با اين بندها با گشاده دستى برخورد كرد 

و در شوراى نگهبان هم مشكلى با اين موضوع نبود.
عرضه پوشاك ايرانى با نام تركيه  

رئيس كميسيون صنايع اتاق بازرگانى ايران با بيان اين كه پوشاك 
ايرانى با نام لباس تركيه عرضه مى شود، از صادرات فله اى پارچه 
در  پورفلاح  احمد  كرد.  انتقاد  تركيه اى  لباس  توليد  براى  ايرانى 
گفت وگو با خبرنگار اقتصادى خبرگزارى فارس، درمورد توافق ايران 
با طرف تركيه براى توليد پوشاك مشترك پس از سفر اردوغان 
رئيس جمهور تركيه به ايران اظهار داشت: صنايع نساجى ايران به 
دليل تحريم، آن طور كه بايد و شايد نتوانسته اند، فناورى توليد خود 
را به روز كنند، در حالى كه ترك ها از اين قاعده مستثنى هستند، 
تا حدى كه شاهديم برخى برندهاى معتبر در تركيه توليد مى شود.

وى به اين نكته اشاره كرد كه ظرفيت هاى خوبى در صنعت نساجى 
كشور ما وجود دارد، تا حدى كه برخى از پارچه هاى مورد استفاده 
در لباس هاى تركيه به صورت فله اى از طرف توليد كنندگان ايرانى 
به اين كشور صادر مى شود. رئيس كميسيون صنايع اتاق بازرگانى 
به  ما  كنندگان  توليد  از  برخى  حال  عين  در  كرد:  تصريح  ايران 
سفارش فروشندگان تركيه در ايران لباس توليد مى كنند و براى آنها 
ارسال مى كنند كه با نصب آرم برند ترك و با نام پوشاك تركيه به 
فروش مى رسد. به گفته پورفلاح توليد كنندگان ما از نظر طراحى 
و تجهيز ماشين آلات دوخت كمى عقب هستند و از طرفى به دليل 
تحريم بازار هاى صادراتى آن طور كه بايد و شايد به روز ما باز 
نيست ،در حالى كه ترك  ها بازار را خوب مى شناسند و كار مشترك 
مى تواند به نفع هر دو طرف باشد. وى همچنين از تشكيل فراكسيون 
نساجى در زير مجموعه كميسيون صنايع اتاق بازرگانى ايران خبر 
داد و گفت: 32 نفر از منتخبان جديد هيات نمايندگان اتاق بازرگانى 
شهرستان ها و تهران هفته آينده براى تشكيل فراكسيون نساجى گرد 

هم خواهند آمد.

رئيس كميسيون صنايع اتاق بازرگانى ايران:
عرضه پوشاك ايرانی با نام تركيه / برداشته شدن تحريم ها فقط ۳۰ درصد مشکل توليد را حل می کند

ادامه در صفحه 3

تقدير از گلنار نصرالهی مديرکل صنايع نساجی و 
پوشاک وزارت صنعت، معدن و تجارت

حضـور  بـا  مراسمـــــى  در 
وزيـر  زاده  نعمـت  محمدرضـا 
صنعـت، معـدن و تجـارت از 20 
بانـوى نمونـه سـتاد و 20 بانوى 
بازرگان و سـه بانـوى كارآفرين 
بـا اهـداى لـوح سـپاس تقديـر 

شـد. در ايـن مراسـم از گلنـار نصرالهـى مديـركل صنايـع 
نسـاجى و پوشـاك نيـز بـه عنـوان مديـر برگزيـده تقدير به 

آمد. عمـل 
انجمـن صنايـع نسـاجى ايـران ضمـن تبريـك بـه مناسـب 

رويـداد فـوق بـراى مشـاراليه آرزوى موفقيـت دارد.

همايش كاربردى برندينگ منسوجات و پوشاك

انجمن صنايع نساجى ايران در نظر دارد در تداوم برنامه هاى 
مبادله اطلاعات خود براى اعضاى انجمن نسبت به برگزارى 

همايش در سوم خرداد ماه با موضوع برندينگ اقدام نمايد.

سرفصل موضوعات: 

- تعريف، مفهوم و كاركرد برندينگ
- برندها در جهان صنعتى / تجارى امروز
- برندينگ در دنياى نساجى و پوشاك

صنعتى/تجارى  عملكرد  و  سازمان  تحليل  و  استراتژى   -
برندهاى برتر نساجى/پوشاك جهان

- برندينگ مد و مد سريع
- نقش برندينگ در توسعه صنايع نساجى و پوشاك ملى

- برندينگ و ملاحظات ملى/فرهنگى/اجتماعى
- توسعه و ترويج برندهاى ملى منسوجات و پوشاك در ايران

- مقابله با برندهاى جعلى موجود در كشور و سر و سامان دادن 
برندهاى معتبر و واقعى داخلى و خارجى

 علاقه مندان به حضور در همايش مذكور مى 
توانند جهت كسب اطلاعات بيشتر با دبيرخانه 

انجمن صنايع نساجى ايران تماس حاصل 
فرمايند. 

گفتگو  در  مجلس  اقتصادى  كميسيون  عضو  عاشورى  ناصر 
بانك  عامل  هيات  و  سيف  االله  ولى  جلسه  برگزارى  از  مهر  با 
مركزى با اعضاى كميسيون اقتصادى مجلس خبر داد و گفت: 

در اين جلسه سيف گزارشاتى را به نمايندگان ارائه كرد.
وى  افزود: رئيس كل بانك مركزى توضيحاتى درباره سامانه هاى 
الكترونيكى كه در اين بانك ايجاد شده است و در حال حاضر 

توسط نظام بانكى به مردم سرويس مى دهند، مطرح كرد.
وضعيت  از  گزارشاتى  سيف  كرد:  تصريح  همچنين  عاشورى 
تحريم بانك ها، عملكرد شعبات بانك هاى دولتى و خصوصى و 
نحوه نظارت بانك مركزى بر آنها ارائه كرد. گرچه مى توان اين 
گزارشات را به عنوان گزارش عملكرد بانك مركزى تلقى كرد 

اما گزارشات مفصلى مطرح شد.
تك نرخى شدن ارز فعلا مقدور نيست

همچنين حميدرضا خصوصى يكى ديگر از اعضاى كميسيون 
اقتصادى مجلس در گفتگو با مهر در مورد جزئيات موارد مطرح 
شده در جلسه ديشب سيف، معاونان، اعضاى هيات عامل بانك 
مركزى و اعضاى كميسيون اقتصادى مجلس، اظهار داشت: در 
اين جلسه موارد متنوعى مطرح شد. اين جلسه بيشتر به صورت 

هم انديشى بانك مركزى با نمايندگان مجلس بود.
توضيحات  ديشب  جلسه  در  كرد:  تصريح  مجلس  نماينده  اين 
و مباحثى درباره بازار ارز، حمايت از توليد، بحث اصلاح ساختار 
اقتصادى كشور و مشكلات موجود مورد بررسى قرار گرفت. در اين 
جلسه رئيس كل بانك مركزى درباره وضعيت بازار ارز به نمايندگان 
گفت و پيش بينى كرد كه تغييرات خاصى در وضعيت بازار ارز با 
توجه به وضعيت اقتصادى كشور حاصل نخواهد شد و تك نرخى 
شدن ارز فعلا مقدور نيست. وى ادامه داد: در اين جلسه موضوع 
نظارت ها بر بازار غير متشكل پولى و ساماندهى موسسات اعتبارى 
يك بحث عمده بود و رئيس كل بانك مركزى درباره نوع برخورد 
بانك مركزى با غير مجوزها توضيحاتى را ارائه كرد. خصوصى از 
ادامه برنامه بانك مركزى براى ساماندهى بازار غيرمتشكل پولى و 
موسسات اعتبارى غيرمجاز براساس گفته هاى سيف خبر داد و 

افزود: اصلاح ساختار موسسات اعتبارى نيز مدنظر است.
وى گفت: نمايندگان هم درخواست هايى داشتند و نقطه نظرات 
قوى مطرح كردند. يكى از آنها، نظارت بانك مركزى بر بانك ها و 
به ويژه بازار ارز بود، مورد ديگر نيز توجه بيشتر به حمايت از سرمايه 

گذاران و بخش توليد و ارائه خدمات و تسهيلات به آنها بود.

تك نرخی شدن ارز فعلا مقدور نيست!  
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اهم مذاكرات نشست هيات مديره 
هشتصد و پنجاه و هشتمين نشست هيات مديره انجمن صنايع 
مورخ  يكشنبه  روز  در  اعضا  اكثريت  حضور  با  ايران  نساجي 
93/12/17 در محل ساختمان شماره دو انجمن تشكيل و موارد 

زير مورد بحث و بررسي قرار گرفت:
1- آقاى رئيس زاده: گزارش مبسوط دبيركل درخصوص چگونگى 
و نحوه اجراى مصوبه هيات مديره در جهت حمايت از كانديداهاى 
انتخابات هشتمين دوره اتاق هاى بازرگانى صنايع، معادن و كشاورزى 
و ائتلاف با اتحاديه توليدكنندگان و صادركنندگان صنايع نساجى و 
پوشاك و جامعه متخصصين نساجى ايران به اطلاع اعضاء محترم 

هيات مديره رسانده شد.
2- آقاى دكتر شيبانى: قرار نبود تا اعلام نتايج صحبت كنم ولى در 
ابتدا تشكر مى كنم كه در ليست هاى نساجى از من حمايت شد. 
ولى با ليست درج شده در روزنامه دنياى اقتصاد ديروز مخالف هستم 
و فكر مى كنم انجمن نبايد در جهت هاى غير مسائل صنفى خود 

قدم بردارد.
3- آقاى مهندس حميدى: من با ليست اعلام شده مشكل ندارم زيرا 
اين ليست از طرف كميته مصوب هيات مديره تعيين و اعلام شده 

است ولى اگر عكس هاى پايين صفحه گذاشته نمى شد، بهتر بود.
4- آقاى مهندس نيلفروش زاده: انجمن بايد از افراد با تفكر صنعتى 

و توليدى حمايت نمايد.
و  است  فراوان  عقايد  تضاد  تشكل ها  در  عامرى:  دكتر  آقاى   -5
نمايندگان منتخب بايد بيشتر با هدف خدمت به صنعت و بخش 

خصوصى با هم تعامل داشته باشند.
7- آقاى مهندس نيلفروش زاده: گزارش كاملى از نتايج حاصله از 
جلسات متعدد در ستاد مبارزه با قاچاق كالا و ارز توسط آقاى مهندس 
نيلفروش  به اطلاع حاضرين رسيد. قرار شد سرفصل توافقات براى 

كليه اعضا ارسال گردد.
فروشند  مى  خارجى  جنس  كه  هايى  فروشگاه  زينى:  آقاى   -8
اصلا مشكل تعزيراتى يا مالياتى ندارند، پيشنهاد مى شود تا براى 
فروشندگان كالاهاى توليد داخل امتيازات مالياتى خاص منظور شود.

9- آقاى مهندس مقصودى و دكتر شيبانى: دبيرخانه انجمن حتما 
نسبت به مصوبه نشست صادراتى در دفتر وزير صمت مخصوصا 
بند 3 با موضوعيت كاهش نرخ تعرفه گمركى پتو و پوشاك براى 

جلوگيرى از قاچاق آنها اعتراض گردد.
10- آقاى مهندس مروج: گزارش مبسوطى از نحوه جلسات تعيين 
قيمت پايه حقوق و دستمزد در سال 94 تشكيل شده در وزارت تعاون،  

كار و رفاه اجتماعى به اطلاع حاضرين رساندند.
به  دستمزدها  كه  شود  مى  پيشنهاد  حميدى:  مهندس  آقاى   -12
صورت ثابت و متغير (كارمزدى)از  طرف شركت ها پرداخت گردند 
و قسمت متغير با توجه به ميزان نفر توليد به افراد پرداخت شود. البته 

موضوع كيفيت هم بايد لحاظ شود.
14- آقاى مهندس مقصودى: بااشاره به بخشنامه جديد (93/12/13) 
پيش  رد  مورد  در  دارائى  وزارت  طرف  از  عسگرى  آقاى  امضا  با 
فاكتورهاى دريافت تسهيلات براى خريد كالا از طرف بانك ها را شده 
اند و موضوع را به عنوان مفاسد اقتصادى اعلام نموده اند، تقاضا مى 
شود مطلب پيگيرى و اعلام موضع گردد. البته پيشنهاد مى شود كه 
بانك ها پرفورما هاى خريد كالا رابه جاى پيش فاكتور قبول نمايند و 
دريافت كنندگان تسهيلات ملزم به ارائه پيش فاكتور جداگانه نباشند.
15- آقاى مهندس مروج: از حاضرين سوال نمودند كه نظر خود را در 
مورد قيمت گذارى سازمان حمايت اعلام نمايند و دلائل كارشناسى 
خود را در مورد بودن يا نبودن سيستم قيمت گذارى سازمان حمايت 
را به هيات مديره اعلام تا از طريق آقاى رئيس زاده به عنوان نماينده 

اتاق ايران در هيات تعيين و تثبيت قيمت ها موضوع منعكس شود.
غائبين آقايان

دكتر حسن كاردان، مهندس بابك زمانيان، ، مهندس مرتضى قهارى، 
مهندس حميد نويد، محمدجعفر شهلايى

گفت و گويى  ارانيكو  گزارش  به 
كوتاه با مهندس محمد مروج و 
كارخانه  مدير  نجفيان/  شاهرخ 
ساچ نخ در حاشيه همايش كاشان 

انجام شده است.

فرموديد  ميزگرد  در  شما   
قرارداد تعـــرفه ترجيحى با 
تركيه نيازمند اصلاح است. به 
نظر شما اين اصلاحات شامل 

چه بخش هايى مى شود؟
اين قرارداد يك معامله دوسويه است كه بايد براى هر دو به يك اندازه 
سود داشته باشد. متاسفانه به نظر مى رسد افرادى كه از طرف ما اين 
قرارداد را امضا كردند دقت كافى نداشته اند و يا دلايل ديگرى داشته 

اند كه ما از آن بى خبريم.

 چه امكاناتى بايد براى ايران لحاظ شود؟
بايد به اندازه تركيه امكان صادرات براى ايران هم فراهم شود. ما 
توليدكننده عمده كشمش، پسته و محصولات پتروشيمى هستيم كه 
هيچ يك در تفاهم نامه ذكر نشده و وزارت صنعت به ما قول هاى 
اين  صادرات  امكان  تا  است  داده  آن  اصلاح  راستاى  در  مساعدى 

محصولات براى ما نيز برابر با تركيه فراهم شود.

 سال آينده را براى صنعت نساجى چگونه پيش بينى مى كنيد؟
ما تصور مى كنيم كمى دشوار تر است اما دشوارى كه توام با اميد به 
بهبوديست مثل بيمارى كه براى درمان بايد درد تزريق آمپول را 

تحمل كند. سال آينده سال سختى خواهد بود.

 فكر مى كنيد اين دشوارى ها تا چه زمانى در صنعت نساجى 
ادامه خواهد يافت؟

ما پيش بينى مى كرديم سه سال نخست دولت يازدهم بايد صرف 
اصلاح امور ناصحيح گذشته شود و اميد ما اين است افرادى كه با 
تندروى ها مانع از اقدامات صحيح دولت فعلى مى شوند و سنگ اندازى 
مى كنند خسته شوند تا روزهاى سخت هر چه سريع تر به پايان برسد .

گپى كوتاه با مهندس شاهرخ نجفيان، مدير كارخانه 
ساچ نخ.

 به نظر مى رسد ركود موجود در اقتصاد دامن گير نساجى هم 
شده؛ چه شرايطى در سال جارى تجربه كرديد؟

شرايط خوبى را تجربه نمى كنيم 
بورس هاى  به  ساده  نگاه  يك 
فرش بكنيم متوجه ركود موجود 
به  شرايط  مى شويم.  بازار  در 
گونه ايست كه تنها توليدكنندگانى 
كه توانسته اند به بازارهاى خارجى 
نفوذ كنند يا توان صادرات دارند، 
امروز در بازار شرايط خوبى دارند و 
ادامه حضور آن ها همچنان توجيه 

اقتصادى دارد.

 شرايط در توليد چگونه بود؟
در توليد رقابتى بايد پارامترهايى چون كيفيت، قيمت، حمل و نقل و... 
توجه كرد. وقتى فضاى ركود در بازار ايجاد مى شود؛ كسانى مى توانند 
در بازار دوام بياورند كه اين پارامترها را تامين كنند و كسانى كه از 
انجام آن ناتوانند از گردونه رقابت خارج مى شوند. بنابر اين شرايط در 

بازار براى همه صنايع بسيار سخت شده است.

 سال آينده را چگونه پيش بينى مى كنيد؟
حقيقت امر اينكه من افق روشنى براى سال آينده نمى بينم. اگر لايحه 
رفع موانع توليد به نتيجه برسد امكان بهبود شرايط وجود دارد اما تا 
زمانى كه فشارها بر توليد ادامه پيدا كند امكان بهبود اوضاع چندان 
وجود ندارد. تا امروز بار و هزينه تمام لوايح از جمله هدفمندى يارانه ها 
و انرژى و ماليات بر دوش توليد است، بر خلاف كشورهاى ديگر كه 
در زمان ركود اقتصادى و كاهش هزينه ها توليد و صنعت را مستثنا 
مى كنند در حالى كه بايد توليد را حمايت كرد اما امروز ما شاهد 
افزايش 20 درصدى قيمت حامل هاى انرژى بوديم، صنعت نساجى 
و به خصوص ريسندگى بدون برق از فعاليت خارج مى شود، در اين 

شرايط من تصور نمى كنم آينده چندان روشن باشد.

بازار  بر  تاثيرى  چه  تركيه  با  ترجيحى  تعرفه  قرارداد   
ريسندگى ها و توليدات نخ داشته است؟

نبوده،  مصون  شرايط  اين  از  هم  ما  محصولات  بازار  حال  هر  به   
مخصوصا آن گروه از توليدكنندگان نخ پلى استر كه امكان صادرات به 
تركيه را داشتند. افزايش تعرفه ها توسط تركيه ـ پيش از قرارداد ـ فرصت 
را از ما گرفت امكان افزايش توليد و صادرات را براى تركيه فراهم كرد. 
امروز شرايط به گونه ايست كه توليدكنندگان فرش و محصولات ديگر 
براى تهيه مواد اوليه مانند نخ بايد به سراغ توليدكنندگان داخلى بروند؛ 

حمايت از توليد داخلى از همين نمونه ها آغاز مى شود.

نساجى در افق 1394 / سال سختى در پيش است

تجارت  رشد  ميزان  سازمان،  اين  كارشناسان  نظر  اساس  بر 
كالايى در جهان از 2,8 درصد در سال 2014 به 3,3 درصد 
در سال 2015 و متعاقباً به 4درصد در سال 2016، افزايش 
خواهد يافت. بر اين اساس، ميانگين روند رشد تجارت جهانى 

كمتر از رقم 5,1 درصد پيش بينى شده، خواهد بود.
به گزارش ارانيكو، سازمان تجارت جهانى WTO اعلام كرد 
افزايش  شاهد  آينده  سال  دو  طى  جهانى  تجارت  حجم  كه 

جزئى خواهد بود.
رشد  ملايم  افزايش  پياپى  سال  سومين  شاهد   2014 سال 
بين  گرديد.  بالغ  درصد  از 3  كمتر  به  كه  بود  جهانى  تجارت 
سالهاى 2012 تا 2014 نيز ميانگين نرخ رشد تنها 2,4 درصد 

بوده است.
آقاى آزوِدو، رئيس كل سازمان تجارت جهانى امروز اظهار 

داشت: « طى سالهاى اخير، بدليل كاهش رشد توليد ناخالص 
داخلى كه در نتيجه بحران اقتصادى پديد آمد، رشد تجارت 
جهانى نااميدكننده بوده است. با نگاه به آينده، ما اميد داريم 
كه روند كند رشد تجارى ادامه پيدا كند ، اما اين امر روند 
هنوز شكننده بوده و بحرانهاى سياسى منطقه اى مى توانند 

آن را ناكام بگذارند.»
قدرتمند  ابزارى  به  تواند  مى  تجارت  افزود:«  همچنين  وى 
در جهت رشد اقتصادى و توسعه، بكار آيد. با حذف نمودن 
از  اجتناب  بازارها،  به  دسترسى  بهبود  حمايتى،  سياستهاى 
همچنين  و  مى گذارند  منفى  اثر  رقابت  بر  كه  سياستهايى 
موافقت با اصلاح قوانين تجارى در سطح جهان، دولتها قادر 
كه  بود  خواهند  فرصتهايى  از  بهره مندى  و  تجارت  رشد  به 

براى تمام افراد بوجود خواهد آمد.»

سازمان تجارت جهانى: 
رشد تجارت جهانی طی دوسال آينده جزئی خواهد بود  
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خبر

عمادى در پاسخ به پرسش اثر 
كه  اقتصاد  بر  تحريم ها  رفع 
اگر توافقى صورت نگيرد پيامد 
آن براى اقتصاد ايران چيست، 
تجارت  هزينه   كه  مى گويد 
براى  سرمايه گذارى  و  خارجى 
پول  ارزش  مى رود،  بالا  ايران 
ملى كاهش مى يابد و احتمالا 
خواهيم  روبرو  تورمى  فشار  با 

شد.
گفت وگـو بـا مهـرداد عمـادى دربـاره اثـرات رفع 

يم ها تحر
 اين كارشناس اقتصادى معتقد است كه نرسيدن به توافق، اثر 
سهم  او  گفته  به  چراكه  ندارد  بين الملل  اقتصاد  بر  محسوسى 

ايران از تجارت جهانى بسيار ناچيز است.
وى در عين حال تاكيد مى كند كه بازار ايران براى شركت هايى 

نظير پژو -سيتروئن و زيمنس مهم است.
عمادى  مهرداد  اعتقاد  به  منطقه اى  اقتصاد  در  ايران  نقش  اما 
اقتصادى  رونق  از  بخشى  كه  مى گويد  وى  است؛  مهم 

كشورهايى نظير تركيه، امارات 
محروميت  خاطر  به  قطر  و 
ايران از اقتصاد جهانى و منطقه 
بوده است. وى همچنين معتقد 
نظير  كشورهايى  كه  است 
بازگشت  از  تركيه  و  روسيه 
اقتصادى  عرصه  به  ايران 

خرسند نخواهند شد. 
در صـورت رسـيدن بـه توافق 
به گفتـه عمادى بيـن ماه هاى 
شـهريور و آبـان كم كـم اثرات 
برداشـته شـدن تحريم هـا نمايان خواهد شـد؛ بعـد از بهمن ماه 
بنـا بر پيش بينى اين كارشـناس شـاهد قراردادهـاى مهمى در 

حـوزه نفـت و خودروسـازى خواهيم بود. 
خودروسازى  شركت  يك  حتى  مى گويد  عمادى  مهرداد 

آمريكايى نيز با ايران احتمالا قرارداد مى بندند.
به اعتقاد اين كارشناس اقتصادى رفع تحريم ها از حوزه نفت 
و گاز حتى از سوئيفت مهم تر است چراكه مى تواند جهشى در 

اقتصاد ايران ايجاد كند.

لغو تحريم ها چندماهه اثر خود را نشان می دهد؟

حل  را  توليد  مشكل  درصد  فقط 30  تحريم  برداشتن 
مى كند

رئيس كميسيون صنايع اتاق بازرگانى ايران با تأكيد بر اينكه همه 
مسئولان متوجه شده اند كه در بازه زمانى به توليد بى توجهى شده 
است و فرصت هاى زيادى از دست رفته افزود: عملاً براى توليد 
بيش از حرف روى كاغذ اتفاق ديگرى نيفتاده است و حتى آنهايى 
با  كه  بدانند  بايد  دوخته اند  تحريم ها  شدن  برداشته  به  چشم  كه 
برداشته شدن تمام تحريم ها هم نهايتاً 30 درصد موانع توليد حل 

مى شود و 70 درصد ديگر بسته به برنامه ريزى داخل كشور دارد.
وى با انتقاد از اينكه على رغم آنكه انتظار مى رفت بخشى از درآمد 
هدفمندى يارانه ها نصيب بخش توليد شود اما اين امر محقق نشده 
خاطرنشان كرد: عدد و رقم هاى خوبى مانند 20 تا 30 درصد از 
محل درآمد يارانه ها يا 10 هزار ميليارد تومان در نظر گرفته شده اما 

عملاً آن را براى حمايت از توليد ندادند.

قوانين خوبى كه در زمان طولانى تصويب مى شود، هم 
اجرايى نمى شود

پورفلاح به اين نكته هم اشاره كرد كه گاهى قوانين خوبى مانند 
اتفاقى  اجرا  در  اما  مى شود  تصويب  كار  و  كسب  محيط  بهبود 
نمى افتد تا مشكلات حل شود و نگرانيم در اجراى لايحه حمايت 
از توليد نيز اين مشكل به وجود آيد چرا كه پروسه تنظيم قوانين، 
مراحل تصويب، ابلاغ و يا حتى اجرا در وزارتخانه ها زمان بر است كه 
خود اين امر سبب مى شود تا بهره ورى پايين باشد و شاخص هاى 

جهانى ما روى 130 يا 140 بماند.
كرد  اميدوارى  اظهار  ايران  بازرگانى  اتاق  نمايندگان  هيأت  عضو 
كه دولت از يك سال اخير بخش خصوصى و نمايندگان آن را در 
تصميم سازى ها راه داده تا جايى كه در هر كميسيونى نماينده بخش 

خصوصى هم حضور دارد.
وى ادامه داد: اما بايد اين را هم گفت كه وقتى اتاق بازرگانى مواد 
لايحه اى مانند حمايت از توليد را ارائه مى كند، توقع دارد كه در 
نهايت  در  كه  چرا  بماند،  باقى  پيشنهادات  اين  نيز  نهايى  تصميم 
چيزى كه از لايحه حمايت از توليد به مجلس رفت با آن چيزى كه 

در اتاق بازرگانى ارائه شد تفاوت داشت.

كند/ تغيير  بايد  توليد  در  حمايتى  يارانه  توزيع  روند 
بنگاه هاى كوچك معمولاً بى نصيب مى مانند

وى خطاب به دولتمردان اين نكته را گفت كه اگر قرار است اتفاقى 
بيفتد فقط حرف آن را نزنيم به عنوان مثال اخيراً دوباره عنوان شده 
كه 10 هزار ميليارد تومان از محل صندوق توسعه ملى و درآمدهاى 
گونه  اين  شدن  مطرح  اما  بدهند،  توليد  از  حمايت  براى  ارزى 
موضوعات در رسانه ها تنها براى اين بخش انتظار ايجاد مى كند 

كه اجرايى نشدنش موجب ايجاد نارضايتى مى شود.
به گفته پورفلاح بايد دولت در توزيع منابع براى حمايت از توليد 
دقت بيشترى بكند، چرا كه حداقل تاكنون واحدهاى خاص عمومى 
بهره مند  يارانه ها  گونه  اين  از  هستند  نزديك  دولت  به  بيشتر  كه 
(صنايع   SME به  يارانه ها  هدفمندى  از  حاصل  درآمد  و  شده اند 

كوچك و متوسط) يا نرسيد يا به صورت قطره  چكانى توزيع شد.
وى پيشنهاد داد: تا دولت براى حمايت از توليد ميزان فعاليت هر 
واحد را در نظر بگيرد تا واحدهاى فعال تر از عدالت برخوردار شوند 
در عين حال مكانيزم توزيع حمايتى بين واحدهاى صنعتى تغيير 
كند، تا تشكل هاى تخصصى در تصميم سازى هاى هر حوزه كه 

واجدان شرايط زيرمجموعه خود را تشخيص مى دهند نظر دهند.

عرضه پوشاك ايرانی با نام تركيه / برداشته 
شدن تحريم ها فقط ۳۰ درصد مشکل توليد را 

حل می کند

ادامه از صفحه 1

براساس اعلام دفتر مطالعات آمارى و راهبردى انجمن صنايع 
طى  ايران  اسلامى   جمهورى  گمرك  آمار  با  مطابق  نساجى 
سال 1393، كل صادرات صنايع نساجى كشور با احتساب رنگ، 
بوده  دلار  ميليارد  بر 1/02  بالغ  دستباف  فرش  و  ماشين آلات 
كه در مقايسه با مدت مشابه سال گذشته تغيير چندانى نداشته 

است. صادرات محصولات صنايع نساجى بدون احتساب رنگ، 
ماشين آلات و فرش دستباف طى يازده ماه گذشته برابر با  
660/4 ميليون دلار بوده كه در مقايسه با مدت مشابه سال 

92 افت يك درصدى داشته است. 
اينكه  عليرغم  دلار  ميليون   291/5 صادرات  با  كفپوش 
همچنان صدرنشين صادرات محصولات نساجى در يازده ماه 
گذشته بوده است، اما صادرات آن نسبت به مدت مشابه سال 

گذشته افت 10 درصدى است.
از  پس  صادراتى  اقلام  ترين  عمده  گزارش  اين  براساس 
كفپوشهاى نساجى طى اين مدت از نظر ارزش به ترتيب عبارتند 
از : انواع الياف به ارزش 73 ميليون دلار، انواع پوشاك به ارزش 
63/5 ميليون دلار، انواع نخ به 54/7 ميليون دلار و انواع پارچه 
به ارزش 54/5 ميليون دلار. لازم به ذكراست كه صادرات فرش 
دستباف در سال 93 بالغ بر 348 ميليون دلار بوده كه در مقايسه 

با مدت مشابه سال گذشته رشد 5 درصدى داشته است.
همچنين كل صادرات حجمى صنايع نساجى كشور در سال 93 با 
احتساب رنگ، ماشين آلات و فرش دستباف بالغ بر  167/9 هزار 
تن بوده كه در مقايسه با سال گذشته دو درصد كاهش داشته 
است. صادرات حجمى صنايع نساجى كشور بدون احتساب رنگ 
و ماشين آلات و فرش دستباف برابر با 157 هزار تن بوده كه 

آن نيز در مقايسه با سال گذشته افت دو درصدى داشته است. 
براساس آمار گمرك جمهورى اسلامى ايران طى سال 1393 
كل واردات نساجى كشور با احتساب ماشين آلات و رنگ با رشد 
15 درصدى بالغ بر  2/08 ميليارد دلار بوده است. واردات صنايع 
نساجى كشور بدون احتساب رنگ و ماشين آلات، در اين سال 

به رقم 1/45 ميليارد دلار بوده كه در مقايسه با سال گذشته يك 
درصد رشد داشته است. 

در سال گذشته، واردات انواع الياف بالغ بر 443/8 ميليون دلار 
بوده كه در مقايسه با واردات ساير محصولات نساجى در رتبه 
ارزش  به  پارچه  واردات  آن  از  پس  است.  گرفته  قرار  نخست 
366/08 ميليون دلار در رتبه بعدى قرار دارد. واردات پارچه نسب 
به  نخ  واردات  است.  داشته  درصدى   45 رشد  گذشته  سال  به 
بيشترين  پارچه  و  الياف  از  پس  دلار  ميليون  ارزش 328/428 

واردات را در ميان محصولات نساجى داشته است. 
با   93 سال  در  كشور  نساجى  صنعت  واردات  حجمى  ميزان 
احتساب ماشين آلات و رنگ  610/6 هزار تن بوده كه در مقايسه 
با سال گذشته رشد 6 درصدى داشته است. بدون احتساب رنگ 
و ماشين آلات، حجم واردات صنايع نساجى كشور در اين سال 
برابر با 552/7 هزارتن بوده كه در مقايسه با سال 92 رشد 5 

درصدى داشته است.
لازم به ذكر است كه گزارش كامل آمار واردات و صادرات سال 

93 در شماره 11 نشريه دنياى نساجى درج خواهد گرديد.

فرش ماشينی و کفپوش در صدر جدول صادرات و الياف در صدر جدول 
واردات صنايع نساجی کشور در سال ۹۳
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صنايع  انجمن  راهبردى  و  آمارى  مطالعات  دفتر  گزارش  به 
 fibre2fashion نساجى ايران و به نقل از نشريه

پنبه  صادرات  زراعى 2014-15  سال  در  شود  مى  بينى  پيش 
هند برابر با 7 ميليون عدل باشد كه اين مقدار در مقايسه با 
سال زراعى 14-2013 افت 41 درصدى داشته است. اين در 
حاليست كه در برآوردى كه در اكتبر گذشته انجام شده بود اين 

مقدار برابر با 9 ميليون عدل پيش بينى شده بود. 
براساس اين گزارش كه از يك مقام عالى رتبه دولت هندوستان 
تهيه شده است آمده كه افت 41 درصدى صادرات پنبه خام 
اين كشور به دليل كاهش خريد پنبه توسط چين اتفاق خواهد 
گذشته   سال  هفت  در  هند  از  پنبه  صادرات  مقدار  اين  افتاد. 

كمترين مقدار بوده است. 
به  را  خود  پنبه  صادارت  تدريج  به  بايد  هند  وى  گفته  به 
كشورهاى بنگلادش، پاكستان و ويتنام كه 40 درصد از پنبه 

هند به اين كشورها صادر مى شود، افزايش دهد. 
بازار  اين  به  است  ممكن  هندى  پنبه  براى  پائين تر  قيمتهاى 
كه 60  چين  طرف  از  زياد  تقاضاى  دليل  كه  چرا  كند.  كمك 
امر  همين  مى شود،  صادر  كشور  اين  به  هند  پنبه  از  درصد 

مى باشد. 
با  مى باشد  سنت   65 هندى  پنبه  پوند  هر  قيمت  كه  آنجا  از 
سنت   75 با  برابر  جهانى  بازار  در  پنبه  قيمت  اينكه  به  توجه 
است، بنابراين همين امر مى تواند يك فرصت خوب به منظور 

افزايش صادرات باشد. 
انتظار مى رود در سال زراعى 15-2014 توليد پنبه هند برابر 
با 39 ميليون عدل باشد كه اين مقدار 800 هزار عدل كمتر از 
سال قبل از آن است.  دليل اين كاهش توليد، مى تواند تاخير 

در وزش بادهاى موسمى و نامنظمى در بارش باران  باشد. 
پيش بينى مى شود در سال زراعى 16-2015 مقدار توليد پنبه 
مشابه مقدار توليد اين محصول در سال زراعى 15- در هند 

2014 باشد. 

بولتن خبری انجمن صنايع نساجی ايران 

طرح و اجرا: فاطمه قياسوند

تلفن: ٢٦٢٠٠١٩٦    ٢٦٢٠٠٣٧٢    ٢٦٢٠٠٢٩٤   

٢٦٢٠٦٧٠٥   ٢٦٢٠٦٥٠٤

فکس: ٢٦٢٠٦٩٠٢   ٢٦٢٠٦٩٠٥

کدپستی: ١٩١٥٦٥٤٧٧٥ 

  Fibre2fashion :منبع 
 ترجمه: مهندس حميده تشكرى شاد

  Fibre2fashion :منبع 
 ترجمه: مهندس حميده تشكرى شاد

رشد ١٠/٨٥ درصدی توليد پنبه در پاکستان نسبت به سال گذشته 

پيش بينی افت ٤١ درصدی صادرات پنبه هند در فصل زراعی ١٥-٢٠١٤ 

اخبار جهان

صنايع  انجمن  راهبردى  و  آمارى  مطالعات  دفتر  گزارش  به 
نساجى ايران و به نقل از نشريه fibre2fashion در گزارشى 
كه انجمن تصفيه كنندگان پنبه پاكستان(PGGA) با همكارى 
انجمن كارخانجات نساجى اين كشور (APTMA) و انجمن پنبه 
كراچى(KCA) انجام داده، آمده است: پنبه ى پاكستان در اول 
آوريل سال 2015 رشد 10/85 درصدى را نسبت به سال گذشته  
ثبت كرده است. در سال زراعى 15-2014 پاكستان به طور كلى 
14/838 ميليون عدل پنبه توليد كرده است كه اين مقدار در سال 

گذشته 13/385 ميليون عدل بوده است. 
در  است،  گرديده  منتشر  گزارش  اين  در  كه  اطلاعاتى  براساس 
عدل  ميليون  با 10/864  برابر  پنبه  توليد  مقدار   punjub ايالت 
بوده كه در مقايسه با سال گذشته رشد 12/87 درصدى داشته 
با  برابر  پنبه  توليد  مقدار   Sindh Province ايالت  در  است. 
گذشته 5/70  سال  با  مقايسه  در  كه  بوده  عدل  ميليون   3/974
-15 زراعى  فصل  در  واقع  آوريل  ماه  در  كه  است  بوده  درصد 
2014 ثبت گرديده است. از كل مقدار پنبه توليد شده كه برابر 

آن  عدل  ميليون  معادل 14/829  بوده  عدل  ميليون  با 14/838 
تصفيه و پرس شده است كه از اين مقدار معادل 14/389 ميليون 
عدل آن فروخته شده و 0/44 ميليون عدل آن غير قابل فروش 
بوده و به صورت استوك رها شده است.  در فصل زراعى 14-
2013 خروجى پنبه ى پاكستان برابر با 13/385 ميليون عدل بوده 
كه در مقايسه با فصل زراعى 13-2012 كه اين مقدار برابر با 
12/915 ميليون عدل بوده است رشد 3/69 درصدى داشته است. 

تسليت

جناب آقای سيد رضی حاجی آقاميری
نماينده منتخب اتاق بازرگانی و صنايع و معان و کشاورزی تهران

ساير  و  حضرتعالى  خدمت  را   ماجده  والده  درگذشت  مصيبت 
ايزد  درگاه  از  نموده  عرض  تسليت  ديده  مصيبت  بازماندگان  
متعال براى آن مرحومه غفران و رحمت الهى و براى جنابعالى و 

خانواده محترم صبر جميل و اجر جزيل آرزومنديم.

انجمن صنايع نساجى ايران 

اعزام هيأت تجارى به تاشكند همزمان با 
اجلاس همكاريهاى مشترك 

ايران و ازبكستان 

كميسيون  اجلاس  يازدهمين  برگزارى  به  عنايت  با 
مشترك همكارى هاى بازرگانى، اقتصادى، علمى و فنى 
تاريخ  از  ازبكستان؛  جمهورى  و  ايران  اسلامى  جمهورى 
توسعه  سازمان  جارى،  سال  ماه  ارديبهشت  لغايت 10   9
تجارت ايران در نظر دارد يك هيئت تجارى همزمان با 
اجلاس مذكور در معيت جناب آقاى مهندس نعمت  زاده 
اعزام  تاشكند  به  تجارت  و  معدن  صنعت،  محترم  وزير 

نمايد. 

در  بيشتر  اطلاعات  كسب  جهت  توانند  مى  علاقه مندان 
پارس  شركت  با  سفر  شرايط  و  نام  ثبت  نحوه  خصوص 
تلفنهاى  شماره  به  اعزامى  هيأت  مجرى  تجارت  پگاه 
 44055077  ،44017781،44016924  ،44017094

تماس حاصل نمايند. 
قيمت پايانى (ريال)قيمت پايه (ريال)نام كالا

S 30 T ۳۵,۸۹۵۳۵,۸۹۵پلی پروپيلن نساجی
J 550 HP ۳۵,۸۹۵۳۶,۸۵۳پلی پروپيلن نساجی
SF060 ۳۵,۸۹۵۳۶,۰۷۳پلی پروپيلن نساجی

R552 HP ۳۵,۸۹۵۳۵,۸۹۵پلی پروپيلن نساجی
L510 ZH ۳۵,۸۹۵۳۶,۳۶۹پلی پروپيلن نساجی
RG110S  ۳۵,۸۹۵۳۵,۹۲۴پلی پروپيلن نساجی

XK552 RG ۳۵,۸۹۵۳۵,۸۹۵پلی پروپيلن نساجی
XL552 RG ۳۵,۸۹۵۳۵,۸۹۵پلی پروپيلن نساجی
L 510 HP ۳۵,۸۹۵۳۶,۹۰۷پلی پروپيلن نساجی

۱۹,۷۴۳۲۱,۷۱۷پلی پروپيلن نساجی J 550 OFF-HP درجه ۳
641TG ۲۸,۹۸۸۲۸,۹۸۸پلی اتيلن ترفتالات نساجی
TG 645 ۲۸,۹۸۸۲۸,۹۸۸پلی اتيلن ترفتالات نساجی

 SUPER BRIGHT ۳۰,۱۵۳۳۰,۱۵۳پلی اتيلن ترفتالات نساجی

قيمت محصولات پتروشيمی مورد نياز صنعت نساجی معامله شده از ٢٣ لغايت ٢٩ فروردين ماه 


